
 
 
 

ACTE PLE ORDINARI 
DATA 18 DE MAIG DE 1999 
HORA 7 DE LA TARDA 

 
 
 
 

ORDRE DEL DIA PRESIDENT: Il·lm. Alcalde 
Lluís M. Corominas 

- Ramón Casadesús Pérez 
- Gemma Perich Vidal 
- Josep M.Serra Mercader 
- Antoni Mora Vergés 
- M.Dolors Ustrell Boada 
- Manel Martín Riera 
- Joan Fusté Badal 
- Anna Llobet Prat 
- Pilar Llaquet 
- Albert Alfonso Moreno 
- Rosa Massot Casadevall 
- Enric Falgueras Rabaseda 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullàs 
- Josep Gallès Villaescusa 
- Josep Rodés Girona 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 
- Pedro Villameriel 

Interventor 

 
1.- Aprovació, si s’escau de 
l’acta de la sessió 
anterior. 

 
2.- Decrets de l’Alcaldia. 
 
3.- Subvenció per a l’ampliació 
de la Biblioteca. 

 
4.- Concursos obres i mobiliari 
Biblioteca. 

 
5.- Aprovació comptes generals 
1998. 

 
6.- Permuta de terrenys 
 
7.- Taxes Escola de Música. 
 
8.- Assumptes sobrevinguts 
 
9.- Suggeriments i preguntes. 
 

 

 
 
Vist que els reunits són el total de membre de l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President obre l’acte i s’entra a conèixer els 
afers inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
 1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta de la sessió anterior. 
VOTACIÓ. FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

 
 



 
2.- DECRETS DE L’ALCALDIA 

 
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels 
Decrets de l’Alcaldia dictats des de l’última sessió plenària 
fins avui. Entre els Decrets es dona compte del núm. 95/99 
d’aprovació d’un crèdit. 
La Corporació se’n dóna per assabentada. 
 
 
 3.- SUBVENCIÓ PER A L’AMPLIACIÓ DE LA BIBLIOTECA 
 
El proppassat dia 26 de març la Comissió de Cooperació Local 
de Catalunya va aprovar la formulació definitiva del Programa 
Específic de Biblioteques per al període 1996/97. Pel que fa a 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, es va aprovar una 
subvenció de 47.000.000 de pessetes. 
Així mateix, el proppassat dia 19 d’abril el Govern de la 
Generalitat va procedir a l’aprovació definitiva d’aquest 
Programa i les seves bases d’execució. 
Aquesta subvenció es farà efectiva a través d’un crèdit que 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, subscriurà amb 
l’Institut Català de Finances i del qual el Departament de 
Cultura assumirà les amortitzacions del principal (47.000.000 
de pessetes), així com també les comissions, els interessos, 
els interessos de demora i qualsevol altra quantitat derivada 
d'aquesta operació de crèdit: 
D’acord amb la Instrucció 6 de l’annex 6 de l’Ordre del 
Departament d’Economia i Finances de 21 de març de 1995 (DOGC 
núm. 2035), aquesta operació no computarà com a càrrega 
financera de l’Ajuntament de Castellar del Vallès. Segons les 
indicacions de la Direcció General de Política Financera, del 
Departament d’Economia i Finances, aquesta circumstància es 
pot donar, segons el seu criteri, tant per una previsió legal 
específica com perquè no es produeixi el supòsit  referit s 
l’article 54.4 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
reguladora de les Hisendes Locals, en relació amb l’article 
50.5 de la mateixa Llei. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.-  Acceptar la subvenció concedida per la Generalitat 
de Catalunya, de formulació del programa específic de 
biblioteques 1996-97 integrat en el Pla Únic d’Obres i Serveis 
de Catalunya, publicat al DOGC de 30 d’abril de 1999, per un 
import de 47.000.000 de pessetes i un import d’11.392.518 
pessetes, corresponents a despeses financeres. 
SEGON.- Formalitzar un conveni amb el Departament de Cultura 
per a regular les condicions d’aquesta subvenció ,destinada a 
l’ampliació i reforma de la Biblioteca de Castellar del 
Vallès. 



TERCER.- Formalitzar un préstec de 47.000.000 de pessetes amb 
l’Institut Català de Finances destinat a l’obra abans 
esmentada. 
QUART.- Facultar a l’Alcalde per tal que pugui signar els 
corresponents documents públics i privats que siguin 
necessaris per tal de dur a terme els acords anteriorment 
aprovats. 
Defensa la proposa el Sr. Ramon Casadesús i diu que és un tema 
que  ja fa temps que estàvem esperant  i que afortunadament 
està inclòs en aquest programa aprovat definitivament per 
acord del Govern de la Generalitat del dia 19 d’abril. Es 
tracta d’una subvenció de 47.000.000 de pessetes que es fa a 
través d’un crèdit que l’Ajuntament ha de signar amb 
l’Institut Català de Finances i que desprès pagarà el 
Departament de Cultura, per la qual cosa, aquest Departament 
es farà càrrec del nominal i de les despeses financeres. En 
quant al projecte de la Biblioteca incorpora totes les 
tecnologies actuals. També fer constar que aquest préstec que 
s’ha de formalitzar amb l’Institut Català de Finances, no 
compta com a càrrega financera per l’Ajuntament, ja que se’n 
fa càrrec directament el Departament de Cultura. 
Finalment dir que es tracta d’acceptar aquesta subvenció i 
formalitzar el conveni el préstec.         
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITA 
 
 
 4.- CONCURSOS OBRES I MOBILIARI BIBLIOTECA  
 
Que l’Ajuntament de Castellar del Vallès, d’acord amb el que 
preveu l’article 34 de la Llei 4/1993, de 18 de març, del 
sistema bibliotecari de Catalunya, vol dotar a la ciutat d’una 
biblioteca que presti els serveis de biblioteca local. 
Que el Departament de Cultura d’acord amb l’article 42 de la 
Llei 4/1993, de 18 de març, del sistema bibliotecari de 
Catalunya, ha establert un programa d’ajuts a les biblioteques 
per dotar-les d’infraestructura, construir-ne de noves i 
renovar i ampliar les existents. 
Que l’Ajuntament de Castellar del Vallès va acollir-se a la 
convocatòria del Programa Específic de Biblioteques per al 
període 1996/97, integrat en el Pla Únic d’Obres i Serveis de 
Catalunya. 
Que el Programa Específic de Biblioteques per al període 
1996/97, integrat en el Pla Únic d’Obres i Serveis de 
Catalunya, preveu una subvenció global a l’Ajuntament de 
Castellar del Vallès de 58.392.518 pessetes (de les quals 
47.000.000 de pessetes corresponen a la construcció, mobiliari 
i equipament de la Biblioteca Pública de Castellar del Vallès 
i 11.392.518 pessetes a la previsió de les despeses 
financeres). 



Que per tal de fer possible l’execució immediata de la 
inversió prevista és necessari convocar els respectius 
concursos per tal d’adjudicar aquests contractes. 
ATÈS el que disposen els articles 86 i 181 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques, a l’Ajuntament 
Ple es proposa l’adopció dels  següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el projecte de reforma i ampliació de la 
Biblioteca Municipal Antoni Tort, redactat per l’Arquitecte 
Joan Rodon, amb un pressupost de contracte per les obres de 
70.274.615 pessetes, IVA inclòs, i per l’adquisició de 
mobiliari 23.073.267 pessetes, IVA inclòs. 
SEGON.- Convocar concurs  obert per a les obres de reforma i 
ampliació de la Biblioteca municipal Antoni Tort, i aprovar 
els plecs de condicions per a la licitació de les obres, 
d’acord amb el projecte esmentat. 
TERCER.- Convocar concurs obert per a l’adquisició del 
mobiliari de la Biblioteca, i aprovar els plecs de condicions 
econòmico-administratius. 
El Sr. Ramon Casadesús  defensa la proposta dient que es 
proposa l’aprovació del projecte de reforma i ampliació de la 
Biblioteca per un import de 70 milions de pessetes, pel que fa 
les obres i 23 milions de pessetes en quan a l’adquisició de 
mobiliari. Es proposa convocar un concurs obert per les obres 
i ampliació i també aprovar les plecs de condicions per la 
licitació de les obres, també d’acord amb el projecte. Es 
preveu que a finals d’octubre  comencin les obres. 
En torn d’intervencions pel PSC, la Sra. Rosa Massot  demana 
uns aclariments sobre el crèdit, la construcció de la 
biblioteca consta al voltant d’uns 90 milions, dels 
quals la meitat els paga l’Ajuntament  i l’altra meitat la 
Generalitat, i resulta que aquests diners que paga la 
Generalitat es fan a través d’un préstec que, demana 
l’Ajuntament. Dins de la informació que tenim, en resulta que 
encara que l’Ajuntament demani aquest préstec, això no computa 
com a préstec de l’Ajuntament. Computa com a préstec de la 
Generalitat?. 
El Sr. Interventor contesta dient que en principi si, però si 
la Generalitat, que és la qui té la facultat de caràcter 
econòmic, entén que no, no ho discutirem. 
Pren la paraula el Sr. Alcalde tot recordant que hi ha un 
precedent, l’Obra Social Benèfica, que es troba en el mateix 
cas; A més a més, és la manera que han finançat el Pla de 
Biblioteques. 
Per acabar la Sra. Rosa Massot manifesta el vot a favor, i la 
seva disconformitat  en el sistema de finançament. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer  manifestant primer el 
seu vot a favor, i alhora també manifesten disconformitat amb 
el sistema de finançament. També demanen aclariments al 
respecte d’elaboració del reglament o contracte de seguretat 



pel treballadors per la concessió de l’obra i alhora si hi 
inclou també el tema de vianants i via publica. 
El Sr. Secretari diu que ara és obligat la confecció en totes 
les obres d’un pla de seguretat, que elabora el contractista, 
a partir de les normes de dóna  l’Ajuntament.   
Pel PP intervé el Sr. Josep M Gallés i diu que al seu 
entendre, tota financiació vol dir que hi ha una  manca de 
diners, i per això la meva pregunta és quin tipus de 
finançament aplicarà la Generalitat, si serà a través de 
subvenció o de crèdit. 
El Sr. Alcalde li contesta que la Generalitat subvenciona el 
100 per 100, per tant serà la mateixa Generalitat que 
s’entendrà amb l’Institut Català de Finances, però fan servir 
un tercer, que és l’Ajuntament, per la part formal, és a dir 
per què demanem el préstec.      
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT. 
 

 
5.- APROVACIÓ COMPTES GENERALS 1998 
 

ATÈS que en data 7 d’abril de 1999, la Comissió Especial de 
Comptes va acordar per unanimitat informar favorablement el 
Compte General d’aquest Ajuntament, corresponent a l’exercici 
de 1998, formada pels documents que a l’esmentada acta 
s’expressen. 
ATÈS que exposat al públic de forma i terminis establerts a 
l’article 193.2 de la Llei 39/88, de 28 de desembre i havent-
se publicat l’edicte al Butlletí Oficial de la Província, núm. 
88, de 13 d’abril, sense que durant el termini d’exposició al 
públic s’hagi produït cap reclamació. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar els Comptes Generals de l’exercici de 1998 
redactats de conformitat i tal com estableix l’article 193.4 
de la Llei 39/88, de 28 de desembre. 
SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes aquest expedient, 
de conformitat amb l’establer a l’article 193.5 de la Llei 
39/88, abans del 15 d’octubre. 
El Sr. Ramon Casadesús  defensa la proposta tot dient que es 
presenten a aprovació els comptes generals de l’exercici de 
l’any 1998, que foren aprovats per la Comissió Especial de 
Comptes en l’abril del 1999, han estat exposats al públic 
sense que s’hagi presentat cap al·legació. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT. 
 

 
6.- PERMUTA DE TERRENYS  
 
6.1.- PERMUTA DE CASTELLAR VELL  
 



L’Ajuntament de Castellar del Vallès és propietari de peça de 
terra camp de l’antiga heretat Messeguer i partida denominada 
“lo camp de les figueres”, d’una superfície segons escriptura 
de 8’688’84 m2, i segons medició topogràfica de 8720’50 m2, en 
virtut de compra a la Sra., Rosario Pujol Montlló, per 
escriptura atorgada davant el Notari Ricardo Manén Barceló, el 
dia 3 de juliol de 1998. 
Aquesta finca està qualificada de sòl no urbanitzable i 
incorporada  al patrimoni municipal com a bé de propis. 
Per altra banda els consorts Sr. Francesc Prat Buxeda i Sra. 
Maria Barrachina Zaguire són propietaris d’una finca situada 
en la partida de “Sallent” de la que segregaren una porció de 
8.677’50 m2 que limita entre l’antic camí de Castellar Vell i 
camí de Can Messeguer. 
ATÈS que és d’interès disposar de la titularitat d’aquesta 
finca que es segrega per tal de consolidar la zona 
d’aparcament de Castellar Vell. 
ATÈS que la Secretaria municipal ha informat que és conforme a 
dret l’alienació de bens patrimonials, mitjançant permuta per 
trobar-se dins dels límits de valor que assenyala l’article 
47.1 del Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el conveni de permuta de la finca de 
titularitat municipal de la heretat Messeguer, amb la finca 
que es segrega de Can Sallent, propietat dels consorts Prat 
Barrachina. 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde a elevar a públic aquest 
document i a quantes gestions siguin necessàries per a portar-
lo a bon terme. 

 
6.-2  PERMUTA “PLAÇA DELS TOROS” 
 

“Proyectos y Obras de Matadepera, SA és propietari del solar 
entre els carrers de Puigverd i Santiago Rusiñol, qualificat 
pe l’antic i nou planejament com a zona verda. Aquesta finca 
té una superfície de 1833 m2”. 
L’Ajuntament de Castellar és propietari, per compra-venda  
atorgada l’any 1928, de la finca que segons escriptura és de 
1857 m2 i a on l’actualitat es troben dipòsits  
d’aigua i es situa entre els carrers Era d’en Petasques i 
Escorxador. Per l’antic planejament està qualificada de zona 
verda i pel nou una part de 1269 m2 es requalificada de solar  
edificable. 
ATÈS que l’Ajuntament té  interès a resoldre la urbanització i 
arranjament de la zona verda, denominada popularment de “plaça 
de toros”, cosa que no es possible sense disposar de la 
titularitat de la finca. 
ATÈS que les converses amb la propietat estan molt avançades, 
cosa que ha permès redactar un esborrany de conveni. 



 ATÈS que l’activitat plenària s’interrompeix pels naturals 
esdeveniments electorals. 
Vist l’informe de la Secretaria del que es desprèn que en 
virtut de l’article 188.2 de la Llei municipal i de Règim 
Local, queden afectats automàticament, punt de vista 
patrimonial, a la nova afectació que els destini l’aprovació 
definitiva dels plans d’ordenació, per la qual cosa la 
naturalesa de bé propi  no es guanyarà fins a l’aprovació 
definitiva de la revisió del Pla General, així com la 
desqualificació de zona verda. 
ATÈS que la permuta per trobar-se dins dels límits de valor 
que assenyala l’article 47.1 del Reglament del Patrimoni dels 
Ens Locals. 
A l’Ajuntament  Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’esborrany de permuta de la finca de 
titularitat municipal de la part que es segrega de 1269 m2, 
amb finca de titularitat de Proyectos y Obras SA. Si bé 
aquesta permuta queda condicionada a l’ aprovació definitiva 
de la revisió del Pla General. 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde a perfeccionar aquests 
conveni, introduint o modificant les clàusules que siguin 
necessàries per a portar a terme la permuta i elevar a públic 
aquest acte administratiu. 
Defensa les propostes el Sr. Ramon Casadesús  
Pel que fa a la permuta de Castellar Vell, diu que des de 
l’any passat aquest terreny ja es ve utilitzant con 
estacionament, per un conveni privat signat amb el Sr. Prat 
Buxeda, recentment mort, i ara es tracta d’aprovar-lo i poder 
signar-lo amb els seus hereus.    
Sobre la segona permuta, dir que és la de la plaça de toros, 
és el solar que hi ha entre els carrers de Santiago Rusiñol i 
Puigverd, que es permuta per un terreny de propietat 
municipal. La intervenció serà fer-hi un pàrking,  arranjament 
de les entrades, voreres i algun arbrat i la intenció és 
començar les obres ben aviat. 
 En torn d’intervencions pel PSC, la Sra. Pilar Llaquet 
manifesta la seva conformitat amb les propostes, l’aparcament 
era necessari, ja que està més a prop del camí, i, sobre la 
segona, també dir que sempre és millor tenir un aparcament i 
zona verda, que no més pisos. 
Es sotmeten a aprovació les dues propostes : 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT. 
 
 

7.- TAXES ESCOLA DE MÚSICA 
 

La Llei 39/1998, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment 
per a l’aprovació i modificació de les Ordenances Fiscals 
reguladores dels tributs locals. 



En concret, l’article 6.1 del text legal esmentat determina 
que els acords de modificació de les Ordenances hauran de 
contenir la nova redacció de les normes afectades i les dates 
de la seva aprovació, i de l’inici de la seva aplicació. 
ATÈS que en relació a les taxes per utilització privativa o 
per aprofitament especial del domini públic i les taxes per 
prestació de serveis públics o realització d’activitat de la 
competència local el fet imposable de les quals ara és objecte 
d’un preu públic, cal adoptar el preceptiu acord d’imposició i 
ordenació dels tributs, en compliment del que preceptua la 
Disposició Transitòria segona de la Llei 25/1988, de 13 de 
juliol de modificació del règim legal de les taxes estatals i 
locals i de reordenació de les prestacions patrimonials de 
caràcter públic. 
ATÈS que, per les raons justificades als expedients 
corresponents, convé introduir determinades modificacions a 
les vigents Ordenances de Taxes per prestació de serveis, a 
l’Escola de Música Torre Balada. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
de l’Escola  Municipal Torre Balada, que contempla les 
següents taxes: 
 
       ASSIGNATURA                      TARIFES 
                                 Grup A   Grup B  Grup C       
INICIACIÓ 5, 6, 7 anys            17.550  20.900                 
FORMES, PROVES D’ACCÉS I 
LLENGUATGE MUSICAL  
ELEMENTAL (cadascuna) 32.100  40.150 47.150 ptes. 
 
INSTRUMENT ELEMENTAL   44.300  51.500 60.000 ptes 
 
INICIACIÓ LLENGUATGE                     
INICIACIÓ INSTRUMENT        59.100 67.200 76.000 ptes  
 
2n INSTRUMENT ELEMENTAL          42.300  49.500 58.000 ptes 
 
LLENGUATGE MUSICAL 
Grau Mig             13.950  21.450 31.050 ptes 
 
INSTRUMENT I MÚSICA DE 
CAMBRA. Grau mig  45.350  88.000 125.350 ptes    
 
CONJUNT INSTRUMENTAL           28.400  55.200  79.000 ptes    
 
 
SEGON.- Exposar al públic en el Tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament l’anterior acord provisional durant el termini de 
30 dies hàbils comptats des del dia següent al de la 



publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de 
la Província. 
Durant el període d’exposició publica de les Ordenances els 
que tinguin un interès directe en els termes previstos a 
l’article 18 de la Llei 39/1988, podran examinar l’expedient i 
presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 
Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-se 
presentar reclamacions, els acords adoptats restaran 
definitivament aprovats. 
TERCER.- Publicar en el Butlletí Oficial de la Província els 
acords definitius que, un cop transcorregut el període 
d’exposició pública procedeixi adoptar, així com el text de la 
part de l’ordenança modificada. 
QUART.- Trametre al departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya els acords de modificació de les 
Ordenances Fiscals, reguladores dels tributs municipals, un 
cop s’hagin aprovat definitivament, de conformitat amb allò 
que preveu l’article 2 del Decret 94/1995, de 21 de febrer, 
d’assignació de funcions en matèria d’Hisendes locals als 
Departaments d’Economia i Finances. 
Defensa la proposta la Sra. Gemma Perich dient que l’any 
passat encara estava com a preu públic, aquest any es proposa 
aplicar la modificació d’aquesta Ordenança. Hi ha la mateixa 
estructura, és divideix per edats amb prioritat dels alumnes 
de 6 a 16 anys i incrementar els preus amb els majors d’edat, 
per seguir una mica la tònica perquè  el que fa la Generalitat 
es subvencionar a aquest grup d’edat. També, com que estava 
molt per sota vam pactar fer un increment a progressiu de cara 
a que cada nen arribés a un 33% a pagar del terç que li 
corresponia. Els increments que s’han fet per aquest anys són 
del 5, 10, 15 i 16 per cent, per grups. 
El Sr. Alcalde intervé per aclarir que en les taxes estem 
obligats a cobrir costos, però a part segons la normativa es va 
dividir en terços, un terç l’ha de pagar d’alumne, un terç la 
Generalitat i la resta l’Ajuntament, i per això ara s’adequa. 
Aquesta ordenança s’aplica als ciutadans empadronats al municipi 
de Castellar del Vallès, i per altres alumnes d’altres municipis 
s’estarà al que determinin els convenis amb els respectius 
Ajuntaments, sempre donant prioritat als alumnes de Castellar. 
Pel PP el Sr. Josep M Gallés  manifesta la seva abstenció. 
Per IC el Sr. Josep Rodés manifesta, també, la seva abstenció, 
ja que no troba del tot lògic aquests preus, quan en altres 
municipis els fraccionen i fins i tot són més barats. 
VOTACIÓ. FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT. 

 
VOTS A FAVOR: QUINZE (15) dels regidors de CiU, PSC i ERC. 

 VOTS EN CONTRA: CAP (0) 
     ABSTENCIONS: DUES (2), dels regidors del PP i IC. 
 
 



  8.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
8.1.- Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per 
unanimitat, s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a 
continuació, s’entra en el debat: de la proposta: 
“Per acord de l’Ajuntament en Ple, de data 27 de juny de 1995, 
es fixaren les sessions del Ple, l'últim dimarts de cada mes, 
llevat períodes com Nadal, Setmana Santa, etc. 
Vist que per circumstàncies de funcionament Corporatiu no ha 
estat possible la celebració de la sessió a la data que 
pertocava. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Traslladar el ple ordinari de maig, al dimarts dia 18 d’aquest 
mes”. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
8.2.- Votada la urgència d’aquest segon tema, s’aprova per 
unanimitat, s’inclou en l’ordre del dia de la sessió, a 
continuació, s’entra en el debat: de la proposta: 
“ La Llei 3/1998, de 27 de febrer, sobre la intervenció 
integral de l’administració ambiental, ha suposat per a 
Catalunya un notable canvi en el plantejament de la 
implantació d’activitats en els nostres municipis. A més de 
les llicències municipals d’activitats, apareix una nova 
figura “l’autorització ambiental” que atorga la Generalitat 
per aquelles principals i complexes activitats. Es modifiquen 
els procediments de tramitació, les llicències i 
autoritzacions queden subjectes a revisió, canvia el règim 
sancionador, també la tipologia d’activitats, etc. en resulta 
una norma de gran complexitat que tenia que entrar en vigor 
aquest any, però per la mateixa raó de la seva extensió i 
diversitat, el Parlament de Catalunya ha ajornat la seva 
eficàcia fins el 30 de juny. 
ATÈS que el període electoral introdueix una natural 
interrupció de les sessions plenàries, i no és convenient 
demora en la tramitació de l’ordenança. 
ATÈS que l’Associació de Municipis de Catalunya ha redactat un 
model d’ordenança que és completa en la previsió de tots els 
supòsits que preocupen els municipis per l’aplicació d’aquesta 
Llei. 
ATÈS el que disposa l’article 162 de la Llei Municipal de 
Règim Local de Catalunya al respecte el tràmit i aprovació 
d’Ordenances. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar inicialment  l’Ordenança d’Intervenció medi 
ambiental de l’Ajuntament de Castellar del Vallès, d’acord amb 
la redacció que figura en annex, proposada per l’A.C.M. 



SEGON.- Exposar al públic aquesta Ordenança, mitjançant edicte 
al Butllí Oficial de la Província, i tauler municipal, durant 
el termini de 30 dies, perquè qualsevol interessat pugui 
examinar-la i presentar les al·legacions que estimin 
oportunes. 
TERCER.- Crear una Comissió  per a l’estudi i l’aplicació de 
l’ordenança, integrada per representants de cada grup polític 
i tècnics municipals, amb la finalitat d’adaptar l’ordenança 
tipus a l’especificitat de Castellar del Vallès i informar 
aquelles al·legacions que es puguin presentar.” 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 
El Sr. Alcalde explica que la urgència d’aquesta proposta és 
perquè el dia 30 de juny entra en vigor la nova Llei 
d’Intervenció integral de l’Administració Ambiental , és una 
Llei molt polèmica, i faculta als Ajuntaments, mitjançant 
ordenança, regular el que són les activitats que ara passen a 
ser del grup 3. Aquesta activitats, en la nova Llei,   
passaven a ser del règim  que és diu de comunicació, que vol dir 
que es presentaven a l’Ajuntament i  amb un període de 20 o 30 
dies, podrien ja obrir l’activitat. Com que hi  
havia activitats problemàtiques dins d’aquest annex 3, mentre 
s’estava redactat la Llei, vam proposar que si no s’introduïa un 
article que ens salvaguardés dels expedients que ens podrien 
venir sense control a partir del dia 30.  
La Generalitat estava tardant entre dos i sis mesos, a part dels 
dos de l’Ajuntament, a concedir la llicència. Per tant no era 
una culpa exclusiva dels Ajuntaments, sinó d’aquesta duplicitat, 
pel que fa a la Llei ara és establir tres taules, una 
l’autorització ambiental, l’altra la llicència ambiental i 
finalment la comunicació. En les disposicions transitòries, és 
dona un termini, depenen de si és autorització, llicència o 
comunicació, de sis mesos, un any i dos anys, pels tres annexos 
diferents, per aquelles activitats que, avui estiguin il·legals, 
o bé que hagin iniciat la tramitació i la l’hagin acabat, per 
que presentin la documentació. 
En torn d’intervencions la Sra. Pilar Llaquet pel PSC diu que al 
ser només una aprovació inicial i també és una ordenança que es 
pot variar, en funció del seu funcionament, el nostre vot serà a 
favor. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer també es manifesta a favor, en 
quan a la Llei d’Intervenció Integral de l’Administració 
Ambiental, hi ha coses positives i negatives, però com a cosa 
positiva destacar la responsabilitat que, a partir d’aquesta 
Llei tenen els Tècnics que signen els projectes. Al crear 
aquesta comissió amb representants dels grups polítics i tècnics 
municipals, la proposta de tenir aquesta ordenança és bona, però 
caldria documentar-se amb les que hi ha de la Federació de 
Municipis i Diputació, per tal de no quedar descoberts per cap 
cantó. 



El Sr. Josep M Gallés pel PP, també es manifesta a favor, però 
seria convenient tornar-ne a parlar per tal de tenir una major 
claredat sobre el tema. 
 
 
 9.- SUGGERIMENTS I  PREGUNTES 
 
Comença el torn d’intervencions pel PSC la Sra. Rosa Massot 
demanant que, abans que es comenci l’escola de Can Carner,  és 
faci una reunió prèvia amb l’Arquitecte per tal d’acabar de 
mirar els plànols i els temes que quedin pendents. 
El Sr. Alcalde intervé per dir que el tràmit d’adjudicació està 
previst per finals de juny , per tant entre finals de setembre o 
principis d’octubre es podrien començar les obres. 
Sobre l’ampliació de l’IES s’hi està treballant, fer un 
projecte que hagi de passar per Ensenyament, no es fàcil, és 
una obra de gairebé 300 m2. L’obra no podrà estar acabada 
abans de l’inici del curs, però la intenció és que abans del 
començament del curs tota la part d’estructura estigui feta i 
només quedi façana, acabats, etc.. evitant així que 
s’entorpeixi el funcionament normal del centre. El projecte 
l’ha redactat la mateixa Arquitecte que va fer el del Centre.  
La Sra. Rosa Massot pregunta si es tenen noticies sobre 
l’oficialització de l’Escola de Música . 
La Gemma Perich diu que  probablement aquest estiu la tindrem. 
Tot i això val a dir que ha de passar per molts departaments a 
nivell d’Ensenyament.    
Per part del PP el Sr. Josep M Gallés pregunta con està el 
tema d’aparcament per cotxes oficials. 
El Sr. Alcalde respon que només n’hi ha pels vehicles de la 
Policia i que ara s’estacionaran davant mateix de la porta 
d’entrada. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos 
quarts de deu del vespre, s’aixeca la sessió de la qual 
s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 


